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CESTOVNÍ HOREČKA



Cestovní horečka, neboli školní časopis Střední 
odborné školy služeb na Pavlovičkách  v Olomouci 
a jeho nová éra. Po delší době jsme se rozhodli 
posunout školní časopis o level výše, a  to s pomocí 
pana učitele Stůje a podporou paní ředitelky. Upoutat 
Vás milí čtenáři s trošku jinou formou časopisu. V čem 
se bude lišit? To vám povím v pár bodech!

1.  Více obrázků, které budou doplňovat nová témata a 
články.
2. Aktuání dění v ČR i ve světě. 
3. Tipy na levné cestování a zážitky.
4. Více rozhovorů s učiteli, žáky a i lidmi v oboru, 
který studujeme. 
5.  Rozměr A4 a tenčí podoba tištěné verze časopisu.
6.  A poslední, a asi nejdůležitější, bod a to je častější 
vydaní.
A mnoho dalších novinek! :-)

Budeme se těšit, až budete číst naše články.

Ú V O D N Í K  -  A N N A  V Y B Í R A L O V Á



MODERNO
T É M A  M Ě S Í C E

M O D E R N Í  A R C H I T E K T U R A

Nejnovějším představitelem 
moderní architektury je nově 

otevřené Muzeum 
budoucnosti v Dubaji, které 
předčilo veškeré dosavadní 

architektonické normály.

Moderno je novodobý styl 
architektury objevující se ve světě 

pouhou jednu dekádu, má také 
představovat běžnou podobu staveb v 

naší budoucnosti.

Singapur je aktuálně město s největším 
počtem staveb vykazující prvky moderna, 
je to také jedno z nejvyspělejších měst a 

celkově nejmodernějších měst naší 
planety.



Proč  bylo  zvoleno zrovna toto  téma?

Téma moderno neboli současnou moderní 
architekturu jsme zvolili za účelem moderní vizáže 
takzvané nové éry našeho školního časopisu. 
Časopis jsme se rozhodli od nového roku dosti v 
mnoha ohledech zdokonalit a pozměnit. V prosinci 
minulého roku jsme rozeslali mezi studenty naší 
školy dotazník zahrnující různé otázky, jak by si 
studenti naší školy představovali čtivý, zajímavý a 
zárověň školní časopis. Na základě výsledků z 
našeho dotazníku jsme se rozhodli, že nová 
příchozí čísla budou potřebovat hodně změn od 
minulých čísel, aby se komunita čtenářů 
mnohonásobně zvedla, ale zároveň, aby obsahovala 
všechny potřebné složky.
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Moderno je jeden z mnoha prvků, který dorazil na svět v době takzvaného 
dalšího milénia (po roce 2000). Dnešní moderní architektura je ovlivněna 
aktuálním uměním a hlavně vyspělou technologií. Do celého světa se tento styl, 
využívající se v oblasti architektury, dostal ze Spojených a států a z takzvaného 
Západu (země, které jsou umístěny na západní straně Evropy).

Co je to Moderno?

The foin

Historie moderní architektury:
Pojem moderní architektura se začal ve společnosti využívat již na začatku 20. 
století, v tu dobu pro společnost byla jakákoli nově posatvená budova něčím 
unikátním. Dnes ale můžeme říct, že se architektonické styly z tohoto období 
dosti liší od dnešních normálů architektury, tudíž mnoho profesionálních 
architektů a návrhářů odmítá sjednocovat architekturu dnešní  a s tou, z období 
20. století pod stejným termínem moderní architektura, byl proto vymyšlen nový 
termín moderno,  který zahrnuje veškeré nově příchozí stavební  slohy od 
počátku  druhého milénia. Termín moderní architektura bývá i  tak nadále 
spojován s dnešními stavebními projekty a budovami, není to  nic špatného, ale 
pro správné upřesnění by v této oblasti měly být využívány spíše termíny dnešní 
moderní architektura, novodobá moderní architektura či námi již známé 
moderno (anglicky modern).  Teď se ale přesuňme k historii samotného využití 
moderní architektury ve světě, ať je nám známo, jak tento styl vůbec vznikl. 
Prvním státem, který začal hojně využívat prvky moderní architektury ve svých 
projektech je  Německo,  přesněji se tento styl zrodil v Mnichově a to díky 
plánům  nacistů na modernizaci německých měst. Modernizační plány měst 
nebyly ale nikdy dokončeny, kvůli prohře Německa ve Druhé světové válce.   Po  
válce se ale moderní architektura stala ve světě dosti populární a byla také 
dominantní  ve využívání architektonických stylech, nejvíce v období tří dekád, 
ale tento styl je na vrcholu oblíbenosti až dodnes.

The foin
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C E S T Y  Z A  M O D E R N Í  
A R C H I T E K T U R O U  P O  Č R

BUDOVA KONGRESOVÉHO 
CENTRA VE ZLÍNĚ

DŮM PŘÍRODY LITOVELSKÉHO 
POMORAVÍ -  SLUŇÁKOV

TANČÍCÍ  DŮM V PRAZE

SKLENĚNÝ DŮM LASVIT 
V NOVÉM BORU

Stavba roku 2020!

Stavba postavená tak, aby nemusela 
využívat umělé vytápění.

Největší asymetrické dílo v 
ČR!

Místo, kde se pravidelně koná 
Zlínský filmový festival.



M O D E R N Í  A R C H I T E K T U R A  
V E  S V Ě T Ě

BUDOVA OPERY V 
SYDNEY

GRANDE ARCHE V 
PAŘÍŽÍ

KOSTEL BOHA 
MILOSRDNÉHO OTCE 

V ŘÍMĚ

 CUBE BERLIN (3XN)



ROZHOVOR

SE STUDENTKAMI ANETOU FAFÍLKOVOU  A  ANETOU SKÁCELOVOU
Tentokrát jsme se rozhodli udělat rozhovor se studentkami naší školy, které se zúčastnily soutěže Mladý průvodce, 
která se konala v Ostravě, a ve které dosáhly velkých úspěchů.

Co je to přesně soutěž Mladý průvodce?
Tato soutěž se již několikrát konala a ještě konat bude. Stručně řečeno je to událost, na které se setká mnoho škol se 
stejným či podobným zaměřením jaký má naše škola. Tento rok bylo do soutěže přihlášeno 15 škol, každou školu 
zastupovali dva studenti, nejčastěji studentky, které musely vytvořit prezentaci s tématem rekreačního zájezdu 
cestovní kanceláře a konceptu ,,Místa, která nechcete minout v naší České republice”a tuto prezentaci následně 
přede všemi přednést. Po odprezentování svého zájezdu jsme byly hodnoceny porotou, která se skládala ze šesti 
členů neboli zástupců daných odvětví, například majitelka cestovní kanceláře, vedoucí hotelu, učitel v oboru či 
průvodkyně. 

Proč jste se do soutěže vůbec přihlásily?
Do soutěže jsme spíše byly vybrány naší paní učitelkou, která věřila, že právě nám se bude na soutěži dařit. Byly 
jsme moc rády, že právě nám byla dopřána ta možnost naší školu na takovéto akci reprezentovat. Z této události 
jsme si odnesly určitě mnoho nezapomenutelných zážitků, vědomostí a zkušeností.

Jak probíhala Vaše příprava na soutěž?
Po našem vybrání do soutěže jsme se začaly naplno věnovat tvorbě naší prezentace. S realizováním našich nápadů 
nám dobrovolně pomáhaly i naše spolužačky, tímto bychom jim chtěly ještě jednou mockrát poděkovat. Celkově 
nám příprava zabrala minimálně 4 týdny, z toho jsme do toho posledního čtvrtého týdne věnovaly veškerý náš volný 
čas. Nakonec jsme přišly s nápadem zájezdu, který nesl název Tour de voda, který byl připraven hlavně pro klientelu 
s tělesným postížením. Obě se určitě ale shodneme, že nejtěžší na přípravu byla určitě kalkulace zájezdu, kterou 
jsme dělaly na několikrát.

Jak probíhal den soutěže?
Obě jsme musely vstávat před pátou hodinou ranní, bylo to pro nás dosti vysilující, ale alespoň jsme nemusely 
nikam spěchat. Od rána na nás padl velký stres, takže první pocity z dnešního dne jsme neměly na výbornou. 
Vyrazily jsme z Olomouce těsně před šestou hodinou ranní. Po cestě jsme zjistily, že soutěž obsahuje i psaný test s 
30ti otázkami v oboru cestovního ruchu, takže jsme se ještě narychlo doučovaly několik otázek. Do Ostravy, kde se 
soutěž konala, nás dopravila paní učitelka Terka Voleská. Cesta proběhla bez sebemenších zádrhelů, takže jsme na 
místo určení dorazily až moc brzo. Na místě nám bylo řečeno naše pořádí, ze kterého jsme vůbec nebyly nadšené, 
neboť jsme měly jít na řadu až předposlední. Po testu, který jsme obě úspěšně zvládly jsme přes 4 hodiny sledovaly 
konkurenci a čekaly až na nás příjde řada. Nakonec jsme se dočkaly naší chvíle a šly jsme přednést naše dílo. Při 
našem přednesu stres postupně odstupoval, a tudíž se nám přednášelo bez problémů. Po našem přednesu jsme 
byly porotou zhodnoceny. Ze strany poroty k nám putovala samá chvála a nabídky k budoucím spolupracím, za 
které jsme nesmírně vděčné. Byly jsme pochváleny jak za přednes, obsah a vzhled prezentace, tak i za naši osobní 
vizáž.

Jak jste se tedy umístily?
Po téměř hodinovém čekání nám byly odhaleny výsledky bodování u každé školy. My osobně jsme se umístily na 
krásém druhém místě, první místo nám ale uteklo bouze o bod. Za naše skvělé umístění jsme dostaly diplom a 
víkend pobytu v ostravském hotelu Imperial. 

Jaké máte pocity z tohoto celkového zážitku?
Příprava byla dosti náročná a zabrala nám hodně volného času, ale stálo to vzhledem k našemu umístění za to! Jsme 
obě moc rády za tak důležitou zkušenost, ze které jsme si obě hodně vzaly. Celková nálada v průběhu soutěža byla 
skvělá! Mezi školními týmy panovala doslova velice přátelská atmosféra. A všichni zástupci svých škol se podporovali 
navzájem. Určitě doporučujeme nacházejícím studentům třetího ročníku se do této soutěže zapojit, jsme si jisté, že 
nebudete litovat. Osobně pro nás to byla veliká zkušenost. Chtěly bychom poděkovat našim spolužákům za 
podporu, učitelskému sboru za vstřícnost a hlavně paní učitelce Terzece Voleské  a paní asistence Chrenkové, bez 
vás bychom to zdaleka nedotáhly dokonce.



AKTUÁLNÍ DĚNÍ VE SVĚTĚ
VÁLKA NA UKRAJINĚ:  dnes asi  nejvíce  
řešené a  v iděné téma ve světě.  Jedná se 
už  o  někol ikaletý  konfl ikt  mezi  Ruskem 
a Ukraj inou,  který nedávno vyústi l  v  
ruskou vojenskou agresi  a  invazi  na 
Ukraj inu.  Hrdinou této událost i  svět  
označi l  ukraj inského prezidenta 
Volodymyra Zelenského.

POVODNĚ V  AUSTRÁLI I :  jedny z  
největš ích  povodní  na  území  Austrál ie ,  
které  vypukly  před necelým týdnem a  
ještě  dodnes  trvaj í .  Nechávaj í  za  sebou 
nesmírné  škody  a  vyžádaly  s i  už  někol ik  
obět í  č i  domovů.

P R E M I É R A  D R U H É  S É R I E  E U F O R I E :  p o  v í c e  
j a k  t ř e c h  l e t e c h  s e  d o  s v ě t a  v y p u s t i l a  
d r u h á  s é r i e  v e l i c e  o b l í b e n é h o  s e r i á l u .  
N o v á  ř a d a  m ě l a  p r e m i é r u  p r v n í h o  d í l u  
n a  s t r e a m o v a c í  p l a t f o r m ě  H B O  M A X  n a  
z a č a t k u  l e d n a  a  n a  k o n c i  ú n o r a  b y l y  
o d v y s í l a n é  v š e c h n y  d í l y ,  T a t o  s é r i e  
p o b l á z n i l a  c e l o u  g e n e r a c i  Z  a  p ř i p s a l a  
s e  t a k  m e z i  n e j s l e d o v a n ě j š í  s e r i á l y  
v š e c h  d o b .

CELOSVĚTOVÉ ROZVOLŇOVÁNÍ 
PROTIKORONAVIROVÝCH OPATŘENÍ:  svět  
začíná být  přesvědčen,  že pandemie 
Covidu-19 je  za námi,  proto začínaj í  
evropské státy a země z  celého světa 
postupně rušit  veškerá opatření .  Do 
konce března by měla být zrušena 
většina opatření  v  mnoha evropských 
státech.

ZIMNÍ OLMYPIJSKÉ HRY V PEKINGU 
2022:  celý svět má j iž  za sebou 
další  konání zimních olympijských 
her.  Česko si  za své působení na 
olympiádě odneslo dvě mediale a 
z  toho jednu zlatou díky úspěchu 
Ester Ledecké.



UKRAJINU
-  P O D P O R A  P R O  -



VÁLKA NA UKRAJINĚ - PETR PROTIVÁNEK

The foin

I my jsme se Vás rozhodli, co nejlépe, informovat o 
nejzávažnějším tématu aktuální doby. Jak všichni 
určitě víte, tak již od nového roku byly spekulace o 
příchozí invazi ruské armády na ukrajinskou oblast 
Donbas. Spekulace se 24.2.2022 se ukázaly být 
pravdivé po  celostátní invazi ruských vojsk na 
téměř celé území Ukrajiny, která trvá až dodnes. 
Ruská vojenská agrese předčila veškerá morální 
pravidla. Bylá bombardována důležitá ukrajinská 
města, školy, školky, dětské nemocnice či dokonce 
byly obsazeny ukrajinské jaderné elektrárny. Celý 
svět na tuto hrozivou událost reagoval podporou 
Ukrajiny, například v rámci veřejných sbírek, 
finačních podpor či poskytováním zázemí 
ukrajinským uprchlíkům. Svět a hlavně evropský 
Západ také začal podávat sankce proti Rusku, kvůli 
jeho nelidskému učinění vůči Ukrajině. Z Ruska se 
začaly stahovat celostátní firmy (například: Ikea, 
MasterCard, H&M, McDonald's a mnoho dalších 
známých firem).



VÁLKA NA UKRAJINĚ - PETR PROTIVÁNEK

Lidé z celého světa se domnívají a bojí se, 
že by Rusko svými činy na Ukrajině mohlo 
rozpoutat třetí světovou válku. V čele Ruska 
stojí ruský prezident Vladimir Putin, který je 
označován původcem a hlavním aktérem ve  
válce na Ukrajině. Naopak v čele Ukrajiny 
stojí ukrajinský prezident jménem 
Volodymyr Zelenskyj, který bývá označován 
za hrdinu této války. Celý svět aktuálně 
pomáhá k výzbrojení ukrajinské armády a k 
zajištění místa bydlení ukrajinských lidí 
prchajících ze země. Zatím se vyskytují 
pouze teorie jak tato situace dopadne, 
spíše se nám hromadí více a více otázek, 
například kdo válku vyhraje? Budou utíkat i 
lidé z Ruska kvůli sankcím? Kolik bude mít 
válka obětí? Jak dlouho bude válka trvat? a 
mnoho dalších domněnek.



DŘÍVE       A       NYNÍ
EDICE S UKRAJINSKÝMI MÍSTY

Budova Krajské státní správy v Charkově

1 1 . 0 6 . 2 0 1 7 0 2 . 0 3 . 2 0 2 2

2 0 . 0 2 . 2 0 1 4 0 4 . 0 3 . 2 0 2 2

Náměstí Nezávislosti v Kyjevě

0 7 . 0 6 . 2 0 1 5 2 9 . 0 2 . 2 0 2 2

Doněcké letiště



#MDŽ
MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN
DNE 8. BŘEZNA 2022 SI SVĚT 

PŘIPOMENUL JEDEN DŮLEŽITÝ DEN. 

MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN OSLAVUJE 

VŠECHNY ŽENY ŽIJÍCÍ NA NAŠÍ 

PLANETĚ, JEJICH PŮSOBENÍ A ČINY.

MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN 
NA UKRAJINĚ



#TIPY NA 
DESTIANCE 
PRO 
AKTUÁLNÍ 
SEZÓNU

JARO 2022
Na následujících stranách našeho 
časopisu uvidíte pár tipů na 
navštívení vybraných destinací v 
aktuální sezóně. Naleznete zde 
představitelé, jak kulturních, tak i 
přírodních památek v naší 
republice, a dokonce i v 
zahraníčí. Dále jsou mezi 
destinace zařazeny zábavní a 
unikátní místa, která by stála za 
to, je navštívit.
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Pro levné 
cestování po světě

TIPY
1. CESTUJTE DO LEVNÝCH ZEMÍ

(TY ZEMĚ, KTERÉ NEVYDĚLÁVAJÍ NA TURISMU
 - VIZ. OBRÁZKY)

2. BALTE LEHCE 
(CESTUJTE POUZE S PŘÍRUČNÍMI ZAVAZADLY)

3. CEJTUJTE MIMO LETNÍ PRÁZDNINY

4. CO NEJVÍCE VYUŽÍVEJTE VLAKOVÁ 
A AUTOBUSOVÁ SPOJENÍ

5. VE MĚSTECH SE PŘESOUVEJTE JAKO MÍSTNÍ 
(METRO, KOLO, CHŮZÍ)

6. UBYTOVÁVEJTE SE PŘES AIRBNB 
(SVĚTOZNÁMÁ APLIKACE/WEB VYUŽÍVAJÍCÍ 

PROSTORY VE VLASTNICTVÍ BĚŽNÝCH LIDÍ K 
PRONÁJMU ZA MALÉ PENÍZE)

7. POKUD JSTE STUDUJÍCÍ OSOBA, VYŘIĎTE 
SI CO NEJVÍCE STUDENTSKÝCH PRŮKAZŮ 

(NEJVÍCE POUŽÍVANÉ - KARTY ISIC)

8. CO NEJVÍCE PLAŤTE V HOTOVOSTI
 (MÁTE STÁLÝ PŘEHLED O VAŠEM PENĚŽNÍM 

ROZPOČTU A MÁTE HO STÁLE NA OČÍCH)

9. KUPUJTE LETENKY NA POSLEDNÍ CHVÍLI 
(TÍMTO JE ZÍSKÁTE V AKCÍCH LAST MINUTE 

ZA NEUVĚŘITELNĚ MALÉ CENY)

10. VYUŽÍVEJTE NABÍDEK CESTOVNÍHO POJIŠTĚNÍ



M a t ě j  z a o r á l e k

H o r o l e z e c t v í

Článek 
jednoho ze 
studentů 



Zdravím tě milí čtenáři. Obvykle do časopisu píši články, kde se zamýšlím nad 
nějakým tématem či konceptem. Dnes tomu je ale jinak. Dnes jsem si dal za cíl, 
těm z vás, které zajímá téma outdooru a adrenalinových sportů, jeden takový 
představit. A tím je zdolávání Via Ferrat. 

Abych se představil, jmenuji se Matěj. Je to k 8 letům co lezu a horolezu. S tím se 
pochopitelně svezli i různé další podobné sporty. Mám za sebou pár sportovních 
úspěchů a je to asi půl roku co jsem si dodělal kurz instruktora lezení. Píši to sem, 
abyste mi věřili, že se tomuto tématu věnuji už poměrně dlouhou dobu. 

Rád bych dnešní článek rozdělil na dvě poloviny. Na začátek bych vám rád nastínil, 
jak tento sport funguje a jak na něj. V polovině druhé vám pak popíšu asi 
nejkrizovější situaci související s horami a ferratami kterou jsem zažil. 

V prve řadě je dobré vědět, co to vlastně ty ferraty jsou. Via Ferrata znamená v 
překladu kovová cesta. A to má svůj důvod. Celá cesta je zajištěna ocelovím 
lanem, za které se člověk jistí a případně se ho také přidržuje. To znamená že ty 
nejsnazší cesty označované písmeny A, B, C jsou podobné spíše vysokohorské 
turistice, která je lehce okořeněna o sem tam žebřík nebo nějaké exponované 
místo. Zato jak se hodnocení zvyšuje dostáváme se k více a více náročným cestám 
ne málo podobným cestám lezeckým. Ty jsou hodnoceny jako D,E,F. Cesty s 
hodnocením F se už obvykle lezou s dojišťováním přes lano. 

Zde bych rád podotknul že je vždy lepší tento typ sportu zkoušet s někým 
zkušenějším. Pokud nikoho takového neznáte a tento sport vás zaujal, můžete si 
zajet na zájezd s cestovními kancelářemi jako jsou: Alpina nebo Kudrna. Pakliže 
vám ani tohle nevyhovuje, prosím pořádně si vše nastudujte, nepřeceňte své síly a 
raději začněte z volna a s kvalitním vybavením. Děkuji. 
No a co tedy vlastně k tomuto sportu potřebuji?



Kromě dobrého oblečení a kvalitních bot ze kterých jsou zdaleka nejideálnější boty 
nástupové, vyvíjené přímo na ferraty je ještě pár věcí, bez kterých to prostě nepůjde. A 
jsou to věci zajišťující vaši bezpečnost. Z těch je naprosto nejdůležitější sedací úvazek a 
ferratová brzda. To jsou ty dvě věci na spodní polovině obrázku. Nenechte se ovšem mýlit, 
na helmu byste určitě zapomenout také neměli. V případě pádu, či padajícího kamení vám 
může zachránit život. Poslední věc na obrázku je bederní úvazek. Ten se hodí především 
pokud jdete s těžkým batohem, aby vás nepřevážil. Pro představu o ceně, tento set se 
pohybuje okolo 5000. Sety bez bederního úvazku se pohybují okolo 3000, bederák si 
potom můžete dokoupit do 1000, což je dle mého lepší. 

No a kde si to zkusit? V české republice je pár míst kde si to zkusit můžete, ale nic extra to 
není. Úplně nejlepší by bylo když byste si našli někoho, kdo tomu rozumí a vyjeli do 
Rakouska, nebo Slovinska. Je to, co by kamenem, a ty ferrary jsou naprosto jinde. 

A na závěr, byl jsem požádán o historku z vlastní zkušenosti. O příhodu, kdy jsme měli 
opravdu na mále. Pravdou je že u těžších ferrat se člověk může často dostat do místa kde 
má srdce až krku. Ale v zásadě je to vždy bezpečné, pakliže dodržujete všechny 
bezpečnostní pravidla. Historka, kterou vám povím je ovšem historka kde, když řeknu, že 
nám šlo o život, nebudu přehánět.  

Bylo to v Itálii. O minulých letních prázdninách. Scházeli jsme asi ze 3300 m n. m. po 
ledovci, a to v plné výbavě. Lana, karabiny, mačky i cepíny, vše jsme měli. Když jsme sešli k 
místu, kde jsme měli v plánu dostat se na značenou cestu po pěšince co tu měla vést, 
sundali jsme vybavení a dali ho do batohů. Každý ten batoh mohl vážit okolo 10 kg. Byli 
jsme tam tři. Má drahá polvička, kamarád, který je v tomto všem nový a já. Začali jsme se 
rozhlížet kde je pěšinka. Tu jsme vzápětí našli, ale zjistili jsme, že tudy dříve vedla ferrata. 
Nebylo to sice úplně ve skále, ale byl to kopec, který se drolil a klouzal, a to se nám 
opravdu nelíbilo.  

Mohli jsme buď to jít zpět po ledovci nebo, po cestičce. Vybrali jsme si cestičku. Ze začátku 
se to zdálo být zdolatelné. Hodně to klouzalo ale s opatrností se to zvládnout dalo. 



Po cestě jsme potkávali zbytky ferraty která tu kdysi vedla. Vše vypadalo 
zvladatelně. Pak jsme se dostali k místu kde se zásadně změnil sklon i 
podloží. A to vše k horšímu. Před námi bylo místo, kde byla zasypaná 

skála zasypaná sutí, klouzavější a lámavější než ta předchozí. To vše ve 
sklonu něco přes 80°. Pro někoho s lezeckou průpravou a bez batohu by 
to byla poměrně schůdná překážka, ale tady jsme byli s batohy a někteří 
bez jakékoli průpravy. První lezla má přítelkyně, odvážně se vyškrábala 
nahoru a už jsme byli jen já a můj kamarád nelezec. Lezl přede mnou a 
já lezl hned za ním, aby měl pocit, že ho někdo hlídá. I když bylo takřka 
jasné že pokud na mne spadne, končíme oba, pod námi bylo alespoň 

takových dobrých 100 metrů, padání a kutálení se, než bychom dopadli 
na skály pod námi. Tam bychom skončili, už na věčné časy.  ̈Ze začátku 
mu to šlo moc dobře, ale když jsme se dostali kousek pod vrch, objevila 

se opravdu náročná pasáž. Tam jsme se zasekli. Nebyl ale čas na 
ztrácení sil tím, že budeme stát. Míň sil je vždy nižší šance na úspěch. V 
tu chvíli to chtělo rozhodnutí, a to jsem udělal. Řekl jsme: „Dej mi batoh 
a lez na lehko, vezmu ho!“ Řekl jsem to tak jasně že všem bylo jasné, že 

tu není prostor pro diskuzi, tak to prostě bude.  

Dal mi batoh, já si ho dal zepředu na sebe. On zvládnul s vypětím sil 
dostat se nahoru a teď to bylo na mě. Neviděl jsem pod nohy a místy 

ani pod ruce. Asi třikrát se mi pod rukou ulomil kus skály. Naposledy to 
bylo v tak blbém místě že jsem se příliš zaklonil a byl jsem si dost jistý že 

padám. Na štěstí jsem v sobě našel poslední zbytek sil, zabral jsem a 
dolezl jsem to celé.  

Když jsme se dostali z nebezpečí, rozklepali se mi nohy a chvíli jsem 
nebyl schopný se pohnout, tak tak že jsem dýchal. 

Nicméně konec dobrý všechno dobré. Tohle je věc, která se vám na 
normální funkční ferratě nestane, ale je to důvod proč mít s sebou 

někoho zkušeného, který na sebe vezme riziko a zodpovědnost, když 
bude třeba. 

Na závěr, pokud by vás zajímalo tohle téma nebojte se mě zeptat. 
Popřípadě je možné se pobavit i o jiných sportech podobného ražení. Ať 

už formou článku, nebo si mě najít ve škole. Je to na vás. 

Díky za pozornost, čau. 



Retro den 25.03.2022 Podrobnosti: už šestá tématická 
událost v projektu Hrdá škola, ve 
kterém je naše škola zapojená,. 
Doražte tohoto dne v unikátním 
retro outfitu a vraťte se tak v čase.

Exkurze do 
Polska

Září 2022 Destinace: historické centrum 
Krakowa, koncentrační tábory 
Osvětim a Březinka, solná jeskyně 
Wieliczka, zábavní park 
Energylandie.

Lyžařský výcvik 
v Rakousku

27.03.2022— 
31.03.2022

Umístění: Zell am See – Kaprun – 
Saalbach v podhůří Alp.

25.01.2022 — 28.01.2022

ŠKOLNÍ AKCE
LYŽAŘSKÝ VÝCVIK V BRANNÉ UPLYNULÉ

Den jazyků Termín bude 
upřesněn

Podrobnosti: den, který nebude 
pořádán v našem národním jazyce, 
ale v jazycích, které jsou vyučovány 
na naší škole. Dnem vás budou 
provázet připravená vystoupení 
jednotlivých třídních jazykových 
skupin

UPLYNULÉ

UPLYNULÉ



Zkouškové 
období

12.04. - 13.04.2022
Přijímací zkoušky a maturitní tkoušky: V 
tyto termíny jako každý rok se bude konat 
tazvané zkouškové období. Pro ročníky, 
kterých se toto období netýká bude 
uskutečněn program mimo naší školu. Všem 
maturantům a nově příchozím prvákům držíme 
palce!

Akce v rámci 
projektu Hrdá 
škola

18.04. - 22.044.2022
EKO týden: Jednotlivé třídy budou každý 
den dostávat různé úkoly a výzvy, které 
budou v souladu s přírodou.

Uklďme Česko 12.04.2022

13.4.2022

ŠKOLNÍ AKCE II.

11.05.2022

24.06.2022

Den bláznivých ponožek: Každý student 
či učitel má v tento den možnost ukázat 
svou nápaditost a kreativitu, která se 
promítne na ponožkách

Den naruby: V tento den bude vše 
opačně! Jak naše oblečení, tak i role 
učitelů a žáků.

Něco o akci: Studenti naší školy se 
setkají na různých místech okolí 
Olomouce, která se rozhodnou uklidit od 
odpadků.

02.05. - 05.05.2022

Navštívení kina (film Zátopek)

UPLYNULÉ

UPLYNULÉ
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LYŽAŘSKÝ VÝCVIK
V  J E S E N Í K Á C H

Pvní lyžařský výcvik letošního školního roku je již za námi, 
účastnili se ho především studenti prvního, druhého a třetího 
ročníku naší střední školy společně s dobrovodnými učiteli a 
dvěma animátory starající se o odpolední programy.
Den první:
V úterních ranních hodinách jsme se setkali u našeho autobusu 
na parkovišti před Slovanským domem v Olomouci, kde jsme si 
nechali odbavit naše zavazadla a lyžařská vybavení. Následně 
jsme vyjeli směr olomoucké hlavní nádraží, kde přistoupilo ještě 
pár jedinců. Po jejich odbavení jsme mohli vyjet směr lyžařský 
areál v Branné. Po příjezdu jsme se pouze převlékli do 
lyžařského a šli jsme rovnou na svah, následně jsme si uživali 
několikahodinové lyžování bez sebemenších omezení. Večer byl 
pro nás na hotelu připraven program.
Den druhý:
Dnes nás čekalo celodenní lyžování, takže jsme dosti brzo ráno 
vstávali. Po příjezdu na svah jsme se rozdělili do vybraných 
skupin a mohli jsme jít naplno lyžovat. Vždy, když jsme měli chuť, 
hlad či žízeň jsme se zastavili na občerstvení pod svahem. Po 
náročném celodenním lyžování jsme následně znova byli 
autobusem převezeni z Branné do Jindřichova, kde se náš hotel 
nacházel. Odpoledne byl pro nás znovu připraven program 
vedený našemi dvěma animátory.
Den třetí:
Dnes jsme kupodivu měli od našich animátorů zařízený i 
dopolední program (týmová hra propojována útržky z Hamleta). 
Tudíž jsme na svah jeli až po poledni. Po příjezdu jsme znovu 
několik hodin lyžovali, dělali blbosti na sjezdovkách a tak dále. 
Tento lyžařský areál obsahoval totiž pouze dvě sjezdovky a pro 
některé z nás, kvůli jejich častým sjížděním, již byly únavné. Po 
lyžování jsme byly převezni na hotel, kde na nás čekala večeře, 
jako každý večer a po večerním programu jsme šli spát.
Den čtvrtý:
Dnes nás čekalo také celodenní lyžování a také dosti brzké 
vstávání. Ráno jsme si sbalili veškeré naše věci a odnesli je k 
autobusu na jejich odbavení. Následně jsme se nasnídali a 
nachystali na svah jako každý den předtím. Potom jsme opět 
vyrazili vstříc našemu poslednímu lyžování tohoto kurzu. Párkrát 
jsme se naposledy zastavili v naše oblíbené restauraci pod 
svahem a nakonec se všechny rozdělené skupiny spojily v 
jednotné společné lyžování, které představoval společný slalom.

ČLÁNEK BYL SEPSÁN PETREM PROTIVÁNKEM
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LYŽAŘSKÝ VÝCVIK
V  R A K O U S K Ý C H  A L P Á C H

Tento lyžařský kurz byl již druhý, který byl tento rok pořádán naší 
školou. Lyžování v Alpách v rámci tohoto kurzu bylo určeno pro 
všechny, kteří se chtěli doborovolně zúčastnit, a kteří poprvé nestáli na 
lyžích.
Den první:
V brzkých ranních hodinách jsme se všichni setkali u Slovanského 
domu v Olomouci, kde na nás čekal náš dálkový autobus. Zde jsme 
všichni odbavili svá zavazadla a směle jsme vyrazili na dlouhou cestu 
směr Brück and der Großglocknerstraße. Na cestě nás neminulo pár 
zastávek na českém i rakouském území. Po více jak 6ti hodinách jsme 
dorazili na místo určení. V rychlosti jsme se na našem hotelu převlékli 
na svah a vyrazili lyžovat. Kabinkovými lanovkami jsme se nechali 
vyvézt až na vrcholky hor a odtud jsme na různých sjezdovkách lyžovali 
až do odpoledních hodin.
Den druhý:
Dnes nás čekalo celodenní lyžování na stejném středisku jako včera 
tedy v Zel lam See. Zkoušeli jsme lyžovat na jiných sjezdovkách, jiných 
místech, jiných úpátích hor a jiných svazích. Lyžovalo se nám skvěle! 
Našel se i čas na obědovou pauzu, kterou jsme strávili v místních 
horských restauracích či hospodách.  Po návratu na hotel nás čekala 
večeře a volný rozchod po místní obci, ve které se nacházelo mnoho 
zajímavých míst: kostel, kavárny, restaurace, koňská obora a historické 
centrum.
Den třetí:
Tentokrát jsme se vydali lyžovat do Kaprunu, zde se všem lyžovalo 
mnohem lépe. Sníh tu měl lépe sjízdnější konzistenci a lyžařský areál 
obsahoval mnoho zajímavých míst, která jsme navštívili, jako například 
Ice Camp, který obsahoval chill-out zónu, ledové íglů a Ice bar. Dále 
mnoho dalších horských restaurací či hospod a hlavně známý vrcholek 
Kitzsteinhorn neboli Top of Salzburg s vyhlídkovou budovou. Večerní 
hodiny jsme znovu strávili procházkami naší obce.
Den čtrvtý:
Dnes jsme se vydali znovu lyžovat do námi dobře známého Zel lam See, 
tentokrát jsme se rozhodli sjíždět o stupně těžší sjezdovky a díky tomu 
jsme prozkoumali opačné strany hor. Lyžování bylo k poměru k 
předešlým dnům o dosti náročnější z důvodu dosti mokrého sněhu. Po 
náročném lyžování jsme se naposledy stavili na obědě v místní horské 
chatě a následně jsme se vydali směr náš hotel, kde jsme si v rychlosti 
sbalili věci a nachystali je na odbavení. V hodinách po poledni jsme 
vyrazili směr zpět tedy směr Olomouc. Na naší cestě znovu nechyběly 
zastávky k nadýchání se čerstvého vzduchu a využití toalet či dokonce k 
nákupu drobných potravin. V nočních hodinách jsme všichni v pořádku 
dorazili zpět na místo našeho výjezdu plní dojmů, nových zkušeností a 
hlavně nezapomenutelných zážitků.
 - Podrobnější rozpis dění na tomto lyžařském kurzu naleznete na 
stránkách naší školy.

ČLÁNEK BYL SEPSÁN PETREM PROTIVÁNKEM
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